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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 10.02.2012 stillet 
følgende spørgsmål nr. 131 (Alm. del) som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter 
ønske fra Esben Lunde Larsen (V). 

Spørgsmål 131:
”Hvad er ministerens holdning til følgende udtalelse fra Niels Peter Nørring, direktør 

for Miljø & Energi i Landbrug & Fødevarer til TV2-nyhederne mandag den 6. februar 
2012: ”Dyrkningsfrie zoner er en god ide som en målrettet indsats, men slet ikke som et 
generelt bælte alle steder. Nogle steder er der behov for 15 meter og andre steder 
ingen.”

Svar:
Jeg vurderer overordnet set randzonerne som et effektivt og billigt virkemiddel, der har 
en gunstig virkning på miljø og natur. 

Med hensyn til spørgsmålet om præcise, formålsbestemte randzoner baseret på konkret 
lokal udvaskningsrisiko, foreligger der ikke de nødvendige forudsætninger for en sådan
målrettet udlægning af randzonerne i dag.
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